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NECHVALICE Obec podala 
žádost o dotaci z Progra-
mu rozvoje regionů MMR 
na opravu místních komu-
nikací v osadě Hodkov 
a Vratkov, na něž může 
získat dotaci 50 %. 

Majitelka části silnice 
k Hodkovu nedala však 
s opravou souhlas. Na-
vzdory nesouhlasu maji-

REGION Městys Vysoký 
Chlumec získal v červenci 
od Generálního ředitelství 
cel vůz Škoda Fabia Com-
bi, který bude sloužit pro 
potřeby služeb obyvatel-
stvu. Již v dubnu přitom 
dostal v rámci bezúplatné-
ho převodu osobní auto-
mobil Škoda Rapid od Čes-

ké obchodní inspekce.
Tato instituce také vě-

novala městysu deset 
notebooků, které nahradí 
zastaralou techniku vyu-
žívanou například v rámci 
voleb a pro potřeby měs-
tyse a jeho organizaci. 
„Díky úspěšným žádostem 

se městysu podařilo zís-

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Poprvé v historii má 
město participativní roz-
počet. Vyčlenilo na něj 
300 000 Kč. Podávat návrhy 
mohli od počátku dubna 
do počátku května obča-
né starší 15 let trvale žijící 
ve městě. Maximální cena 

včetně provozních nákla-
dů po dobu 3 let nesměla 
u jednoho projektu překro-
čit 100 000 Kč. 

Proveditelné projekty 
byly následně zveřejněny 
na webových a facebooko-
vých stránkách města. 
Samotná hlasovací anketa 

REGION Vladimír Krameš 
z Dublovic má rád přírodu, 
a proto měl po dlouhá léta 
jako svého koníčka orni-
tologii. Je také majitelem 
lesa sousedícího s Musí-
kem, v této lokalitě se často 
pohybuje, a tak si nemohl 
nevšimnout, že u rybníka, 
v místech, kde se nachází 
vysoké napětí, byly vyká-
ceny různé druhy křovin.

„Docela mě to rozhoř-

čilo,“ informoval redakci 
Vladimír Krameš. „A to 

z důvodu, že v křovinách 

teď v červenci hnízdilo 

několik druhů zpěvavých 

ptáků. Například pěnice 

Státní instituce rozdávaly 
auta i počítače

kat do svého majetku věci 

v celkové původní pořizo-

vací hodnotě přesahující 

devět set padesát tisíc ko-

run. Tyto věci nám budou 

sloužit ještě několik let 

a ušetří nemalé fi nanční 

prostředky,“ pochvaluje si 
starosta Jiří Svatek. Vypití piva v zařízení pro loutkoherce nebylo jednoduché… Foto: 

David Myslikovjan. Více o Lhoteckém pětiboji najdete na str. 6

Majitelka parcely pod 
místní komunikací 
nesouhlasí s jejím 
novým vyasfaltováním

telky se směnou pozemku 
pod silnicí za náhradní po-
zemek ve stejné lokalitě, 
navrhuje starosta provést 
opravu místní komunika-
ce k osadě Hodkov. Přes-
tože v rámci komplexních 
pozemkových úprav došlo 
k úspěšné směně pozem-
ků s ostatními majiteli, 

Uskutečněny budou všechny 
proveditelné návrhy, 
na některých se už pracuje

běžela prostřednictvím 
mobilního rozhlasu, oso-
bám bez přístupu k inter-
netu bylo hlasování umož-
něno osobně na městském 
úřadě. Každý občan starší 
15 let měl k dispozici dva 
kladné a jeden záporný 

Odstraněný porost 
pod vysokým napětím 
ukončil hnízdění 
několika druhům ptáků

hnědokřídlá, pěnice černo-

hlavá, ťuhýk obecný, a také 

se tady rozmnožují slavíci. 

Mohly by tam být i další 

druhy ptáků. Vím, že by pod 

vysokým napětím neměl 

být do určité výšky žádný 

porost, ale v tomto případě 

tam byla křoviska většinou 

do dvou metrů, nanejvýš 

do pěti. To přece nemohlo 

nijak vadit. Myslím si, že 

pokud by měl být porost od-

straněn, potom v době, kdy 

je vegetační klid, kdy neh-

nízdí ptáci, a nemůže být 

způsobena žádná škoda. 

V září by to už nevadilo, ale 

PETROVICE Zastupitelstvo 
na svém jednání před ča-
sem projednalo návrh 
starosty na zapojení obce 
do projektu Živá krajina. 
Projekt se zaměřuje na vy-
pracování krajinné studie 
s cílem navrhnout opatření 
na zadržování vody v kra-
jině, zvyšování odolnosti 
vůči suchu, povodním, 
erozi a přehřívání krajiny 
a podporu biodiverzity.

Opatření v rámci projektu 

Zapojení 
do Živé 
krajiny 
zastupitelé 
po dlouhé 
diskuzi 
odmítli
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REGION  Konec června 
a také první měsíc letních 
prázdnin byl mimořádně 
horký a také téměř beze 
srážek. Nakolik může letoš-
ní extrémní sucho a rovněž 
tak vysoké teploty ovlivnit 
letošní produkci medu jsme 
se zeptali předsedy Základ-
ní organizace českého sva-
zu včelařů v Sedlčanech 
Michala Ridoško.

„V tuto chvíli už poměrně 

výrazně,“ uvedl Ridoško, 
který bydlí v Nalžovicích 
a v současné době se stará 
o zhruba devadesát včel-
stev. „V porovnání s před-

chozími lety jsme letos měli 

jarní výnosy medu dobré, 

ale letní výnosy budou vý-

razně nižší, protože lípa, 

která kvetla, z důvodu sucha 

a nedostatku vláhy nevytvá-

řela dostatek nektaru, a i to 

málo, co vytvořila, tak bě-

hem dne, jak se oteplovalo, 

stihlo zaschnout. Včely tak 

neměly možnost téměř nic 

sesbírat. Když ráno vysvitlo 

sluníčko, měly na sběr nek-

taru jen hodinu až dvě. Po-

tom už neměly šanci. Pokud 

budu mluvit o sobě, vzhle-

dem k tomu, že jsem zřejmě 

na sušším stanovišti, měl 

jsem minimální výnos z lípy. 

Záleží na tom, jestli lípa má 

dostatek přístupu k vodě. Po-

kud ano, tak zvládla nektar 

dát, zatímco jiná, která je 

na sušším stanovišti, tak tam 

to bude horší. Někteří včela-

ři říkali, že z akátu to ještě 

měli dobré, ale také v tom-

to případě vše bude hodně 

odlišné v jednotlivých loka-

litách.“

Se slovy svého kolegy 
souhlasil včelař Ladislav 
Miláček ze Sedlčan, který 
pečuje o deset včelstev 
a svému koníčku se věnuje 
několik desetiletí. Na otáz-
ku, kdo ho ke včelařství 
přivedl, s úsměvem odpo-
věděl, že kamarádi. V době, 
když ještě chodil do práce, 
jeden z kolegů se ho zeptal, 
jestli by nechtěl roj, a proto-
že druhý kolega mu nabídl 
úl, roj si vzal a s včelařstvím 
začal. Ladislav Miláček po-
tvrdil, že pro včelaře bylo 
počasí na jaře před prázdni-
nami v květnu a v části červ-

na celkem příznivé, ale teď 
už je situace horší. Nyní už 
musí včelaři krmit, protože 

je extrémní sucho a včely si 
nic nenasbírají. 

David Myslikovjan

ZPRAVODAJSTVÍ

VYSOKÝ CHLUMEC Díky 
f i n a n č n í  p o d p o ř e 
z Operačního progra-
mu Životní prostředí 
(fondy EU) pořídilo 
vedení městyse čtyři 
velkoobjemové kontej-
nery na bioodpad. Ty 
budou sloužit sezón-
ně pro ukládání větví, 
trávy a listí v jednotli-
vých osadách. „V rámci 

úspěšně podané žádosti 

o dotaci se nám podaří 

vyřešit  dlouhotrvající 

problém v oblasti sběru 

a likvidace bioodpadu 

na území městyse a jeho 

osad,“ vysvětluje záměr 
starosta Jiří Svatek.

Občané mohou také 
požádat o bezplatné za-
půjčení nádoby na biood-

pad přímo na svou za-
hradu. I ty byly pořízeny 
v rámci projektu Rozší-
ření sběru bioodpadů 
na území městyse Vyso-
ký Chlumec. Svoz odpa-
du se bude dělat jednou 
za 14 dní, a to ve zkušeb-
ním režimu pravděpo-
dobně od září. 

Součástí projektu jsou 
i 1 100 litrové kontejne-
ry na bioodpad, kterými 
budou doplněna veřejná 
stání tříděného odpadu, 
popřípadě budou umís-
těny u bytových domů. 
„Veškeré vytříděné rost-

linné odpady budou zpra-

covány v kompostárně,“ 
dodává Svatek.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Mezi obdarované obce 
patří například také Kluče-
nice. Ty dostaly v dubnu 
od Generálního ředitelství 
cel osobní automobil Da-
cia Logan a od České ob-
chodní inspekce osobní 
automobil Škoda Octavia. 

Státní instituce 
rozdávaly auta 
i počítače

„Od České obchodní in-

spekce jsme pro Základní 

a Mateřskou školu získali 

bezúplatně také deset kusů 

notebooků značky DELL,“ 
sdělil starosta obce Vác-
lav Vozábal.

Olga Trachtová 

Hadáčková

NECHVALICE Obec podala 
na Ministerstvo průmys-
lu a obchodu ČR žádost 
o dotaci na projekt Rekon-
strukce veřejného osvětle-
ní Nechvalice. 

Žádost byla úspěšná, 
a tak obec má rezervo-
vané fi nanční prostřed-
ky ve výši 61 % z celko-
vých nákladů, což činí 

976 710 Kč. Zbývající část 
– minimálně 39 %, tedy 
631 000 Kč – bude hradit 
obec ze svého rozpočtu. 
Výběrová komise 17. čer-
vence otevřela obálky 
od potenciálních dodava-
telů a k provedení rekon-
strukce osvětlení doporu-
čila fi rmu Energon Grid.

-red-

Městys využívá 
nově velkoobjemové 
kontejnery 
na bioodpad

Je extrémní sucho a horko. Bude 
letos med?

Produkce medu bude díky příznivým podmínkám na jaře zhruba 
jako v loňském roce.

Žádost o dotaci 
na veřejné osvětlení 
byla úspěšná

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

hlas. Hlasování se zúčast-
nilo 85 lidí, kteří rozdělili 
celkem 194 hlasů. 

Vítězným projektem se 
stal „5 minut pro život“ On-
dřeje Sirotka. Jeho záměrem 
je pořízení automatizované-
ho externího defi brilátoru 
(AED), který bude umístěn 
v prostoru náměstí. Předpo-
kládaná cena je 67 274 Kč. 
Na druhém místě skončil 
návrh Michala Mackeho 
na pořízení betonového pin-
gpongového stolu na veřejné 

Uskutečněny budou všechny 
proveditelné návrhy, 
na některých se už pracuje

prostranství u rybníka Obec-
ňák. Předpokládaná cena 
tohoto projektu je 43 367 Kč. 
Dalšími úspěšnými návrhy 
jsou pořízení odpadkových 
košů nejen na psí exkremen-
ty v předpokládané ceně 
88 337 Kč a úprava cesty ve-
doucí z hřiště k sokolovně 
tak, aby byla přístupná širší 
veřejnosti, například pro ko-
čárky. Předpokládaná cena 
je 11 255 Kč. 

Ani po odečtení těchto 
dvou částek ale není roz-
počet vyčerpán. Šanci tedy 
dostaly i další dva projekty, 
které se umístily na posled-
ních místech. Dalším v pořa-
dí je pořízení pískoviště se 
zástěnou proti slunci a kres-
licí tabule na dětské hřiště 
„U Okálů“ v ceně 74 971 Kč 
a úprava dětského hřiště 
u bývalé budovy MŠ pro zří-
zení výcvikového hřiště pro 
psy v ceně 21 380 Kč. 

„Vyřazen nakonec nebyl 

žádný projekt. U toho po-

sledního, který byl hraniční, 

zastupitelstvo rozhodlo, že 

jej také podpoříme,“ vysvět-
lil mírné překročení původ-
ního rozpočtu starosta měs-

ta Jaroslav Kříž. „Projekty 

řešíme postupně. Některé 

věci jsou již objednané, ale 

dodací lhůty jsou v někte-

rých případech poměrně 

dlouhé. Třeba stůl na stolní 

tenis bude asi až začátkem 

podzimu. Některé věci se už 

ale připravují. Hřiště pro pej-

sky je vysekané, teď přijde 

na řadu oprava plotu. V nej-

bližších dnech budeme také 

upravovat pěšinu z trénin-

kového fotbalového hřiště 

ke kurtům,“ popsal aktuální 
stav.              Olga Trachtová 

Hadáčková

nyní byla zničená spousta 

míst, vhodných pro hnízdě-

ní ptáků. Teď je na to místo 

hodně smutný pohled. Je 

tam suchý pás bez života.“

Vladimír Krameš připo-

Odstraněný porost 
pod vysokým napětím 
ukončil hnízdění 
několika druhům ptáků

mněl, že poté, co viděl po-
kácené křoviny u Musíka, 
zašel na odbor životního 
prostředí v Sedlčanech. 
Získal informaci, že se 
bude tato situace řešit.

David Myslikovjan

SOLENICE V den pohřbu 
podpraporčíka Zdeňka 
Hejduka, příslušníka cen-
trální hasičské stanice 
Kolín HZS Středočeského 
kraje, který zahynul při 

dopravní nehodě cisterno-
vé automobilové stříkačky 
na cestě k zásahu do obce 
Krakovany, mu vzdali čest 
profesionální i dobrovolní 
hasiči po celé zemi. 

K uctění jeho památky 
se připojili i členové jed-
notky sboru dobrovolných 
hasičů ze Solenic.

Jana Motrincová

Foto: SDH Solenice

mají potenciál získat dota-
ce ve výši 100 %, stejně jako 
provedení některých navr-
žených opatření, například 

revitalizace narovnaných 
a opevněných koryt potoků. 
Cena za vypracování studie 
se odhaduje v rozmezí 500 až 
1 000 Kč/hektar. S ohledem 
na rozlohu katastru Petrovic 
(39 km2) by se jednalo o část-
ku 2 až 4 miliony Kč.

Diskuse na zasedání 
zastupitelstva byla dlou-
há a vystoupilo několik 
zastupitelů a také občanů 
s různými názory. Nako-
nec zastupitelstvo nepři-
jalo usnesení o zapojení 
do projektu Živá krajina, 
ke schválení chyběl jeden 
hlas. Zastupitelé měli oba-
vy, že s tímto projektem 
nebudou souhlasit ma-
jitelé pozemků, nebo že 
navržená opatření budou 
komplikací pro zemědělce 
a studie bude pouze šuplí-
kovým projektem. 

Starosta Petrovic Pa-
vel Kubíček tyto obavy 

Zapojení do Živé 
krajiny zastupitelé 
po dlouhé diskuzi 
odmítli

chápe. Změna krajiny dle 
modelu studie Živá kra-
jina je poměrně zásadní. 
Na potřebná opatření by 
se mělo „obětovat“ zhru-
ba 10 % zemědělské půdy, 
která by se použila na re-
mízky, aleje, tůně nebo 
revitalizaci narovnaných 
a zahloubených potoků. 
Starosta Kubíček k tomu 
říká: „Studie ale nezname-

ná, že se daná opatření 

nutně musí provést. Spíše 

se jedná o nástroj, jak řešit 

problémy, které v krajině 

máme, jako povodně, su-

cho, eroze nebo úbytek bio-

diverzity. Projekt se dívá 

na desetiletí dopředu. Sám 

bych považoval za úspěch, 

kdyby se podařilo uskuteč-

nit dvacet procent opatře-

ní v následujících dvaceti 

letech.“ Starosta ještě do-
plnil, že se pokusí projekt 
Živá krajina v obci více 
zpropagovat. Doufá, že se 
mu povede přesvědčit ne-
jen zastupitele, ale i obča-
ny o potřebnosti projektu. 
„Téma zadržovaní vody 

v krajině vnímám i vlivem 

klimatické změny velmi 

naléhavě. Hodně opatření 

se dá zaplatit z různých 

dotačních programů. Nás 

to bude stát především hod-

ně času a energie. Investici 

do stability a odolnosti kra-

jiny vnímám jako nejlepší 

investici, kterou můžeme 

udělat,“ dodává.           -red-

Hasiči v zásahovém stejnokroji 
uctili památku zesnulého 
kolegy minutou ticha

Jaroslav Kříž

Pavel Kubíček

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI
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REGION Jak už to někdy bývá, 
zatímco jeden člověk se o něco 
pěkného stará, jiný to bezo-
hledně ničí… V první polovině 
července byl povalen a zničen 
křížek u cesty na trase Sedlčany–
Příčovy. 

O kapličky, křížky a památníč-
ky v okolí města se dlouhodobě 
stará třináctiletý Ondřej Dvořák 
ze Sedlčan, jehož dědečkem je 
známý příčovský řezník a uze-
nář Jaromír Dvořák. Ondra, kte-
rý je žákem sedlčanské 1. ZŠ 
a po prázdninách půjde do 7. 
třídy, nám odpověděl na několik 
otázek.

Ondřeji, proč ses rozhodl 

starat se právě o křížky a po-

mníčky ve svém okolí?

Hodně mě baví historie a jed-
nou bych ji chtěl učit. Jsem věřící 
a přijde mi, že křížky a pomníč-
ky jsou odkazem našich předků. 

Proto jsem se o ně začal starat.
Na která místa docházíš a co 

všechno tam upravuješ?

Chodím ke kapličce Na zlatě, 
která je nad Příčovy. Nosím k ní 

kytky, zametám tam a snažím se 
stříhat nálety. Také jsem tam čis-
til střechu. Zjara jsem začal cho-

dit i do Kňovic, kde je také kap-
lička. Natřel jsem v ní mříž, dal 
jsem tam nové květiny a opravil 
vevnitř křížek. Staral jsem se také 
o Jiráčkův kříž u Příčov, který ně-
kdo poničil. Jel jsem za babičkou 
a dědou do Příčov ze Sedlčan 
na kole a všiml jsem si, že kříž 
je povalený. Pan starosta o tom 
věděl už den předtím ve středu 
12. července večer, ale muselo 
se to stát okolo čtvrté nebo páté 
hodiny odpoledne, protože tou 
cestou jsem ten den jel kolem tře-
tí, a to kříž ještě stál. Pan starosta 
ho našel večer povalený. Moc mě 
mrzelo, že to někdo mohl udělat. 
Je to tady v okolí už čtvrtý pří-
pad poškozeného křížku. První 
byl zničený u větrného mlýna, 
kam jsem také dost chodil, dru-
hý v Kňovicích, třetí u Příčov 
a na čtvrtý si už nevzpomenu.

Bude možné zničený křížek 

u Příčov spravit?

Nejhorší je, že křížek byl z li-
tiny, proto je jeho oprava velice 
nesnadná. Pan starosta oslovil 
kováře ze vsi, a pokud se to nepo-
vede, udělá se to stejně, jako se 
to udělalo loni na podzim u větr-
ného mlýna. Musel by se nechat 
ukovat křížek nový.

Co říkají na tvoji činnost 

ohledně zvelebování křížků 

a památníčků učitelé ve škole?

Já jim o tom moc neříkám, ale 
vím, že se to učitelům líbí. Také mě 
pochválil starosta Příčov pan Jiráček. 

Jaké máš další zájmy?

Hodně mám rád přírodu a také 
hrady a zámky. Letos jsem s dě-
dou a babičkou byl na Buchlo-
vě a na zámku v Kroměříži. Byli 
jsme také v Lednici a ve Valti-
cích, hodně společně navštěvuje-
me české zámky. 

David Myslikovjan

Ondřej Dvořák se stará o kapličky, 
křížky a památníčky v okolí Sedlčan

NECHVALICE Po důklad-
né diskuzi a vyslechnu-
tí názorů občanů se za-
stupitelé na nedávném 
zasedání zastupitelstva 
obce rozhodli souhlasit 
s úpravou nevzhledné 
návsi v osadě Vratkov.

Místní občané se 
d o b r o vo l n ě  n a b í d l i 
p rovés t  r učn í  práce 

zdarma, zatímco obec 
zajistí financování po-
t ře b n é h o  m a te r i á l u . 
Návrh byl schválen jed-
nomyslně, obec uhra-
dí náklady na stavební 
materiál. 

V souvislosti s ne-
dávným asfaltováním 
m í s t n í  k o m u n i k a c e 
v blízkosti osady se 

ukázalo jako vhodné 
provést terénní úpravy 
na návsi a položit zde 
nový asfaltový povrch. 
Projektant předložil ce-
novou nabídku na její 
vyasfaltování. Asfalto-
vý povrch zajistí firma, 
která bude provádět 
opravy místních komu-
nikací.                   -red-

VYSOKÝ CHLUMEC Zastu-
pitelstvo městyse schvá-
lilo nabídku společnosti 
Údržba silnic s. r. o., síd-
lící Na Červeném Hrádku, 
na provedení oprav ko-
munikací. 

Mezi schválenými prace-
mi jsou výsprava účelové 
komunikace č. 41 Hradce re-

cyklátem za cenu 109 945 Kč 
bez DPH, oprava havarijní-
ho stavu propustku na míst-
ní komunikaci č. 3b Pořešice 
– Zvěstovice za 142 370 Kč 
bez DPH a oprava místních 
a účelových komunikací 
na území městyse (balená 
+ turbo) za 166 500 Kč bez 
DPH.            -red-

s majitelkou pozemku do-
hoda nebyla možná. Ná-
vrh na opravu místní ko-
munikace na soukromém 
pozemku nebyl schválen, 
když osm zastupitelů hla-
sovalo proti a žádný se 
nezdržel.

„Bez souhlasu zůstane 

Majitelka parcely pod místní 
komunikací nesouhlasí s jejím 
novým vyasfaltováním

část komunikace na sou-

kromém pozemku v pů-

vodním stavu,“ vysvět-
luje situaci nechvalický 
starosta Jaroslav Mašek. 
„Otázka je, zda neopra-

víme pouze část silnice 

z Hodkova k úseku, který 

nemáme povolený. Ovšem 

pokud obdržíme dotaci, 

budeme to muset opravit 

celé s vynecháním zmiňo-

vané části.“ 

Předpokládaný rozpo-
čet pro obnovu povrchu 
a odvodnění asfaltových 
místních komunikací činí 
2 572 570 Kč pro Hodkov 
a 1 508 047 Kč pro Vratkov.

-red-

VYSOKÝ CHLUMEC Zastupi-
telstvo městyse schválilo 
poskytnutí fi nančního daru 
10 000 Kč taneční skupině 
TK Slimka Sedlčany. Pří-
spěvek je určen na podpo-

ru činnosti skupiny v péči 
o mládež a rozvíjení vol-
nočasových aktivit. Díky 
daru bude obec moci vyu-
žít taneční skupinu na kul-
turních akcích.             -red-

Ondřeje Dvořáka zničení křížku u Příčov 
velmi mrzelo.

Stali jste se svědky zajímavé 
události, či potkali mimořádného 

člověka? 
Dejte nám hned vědět!

E-mail: tisk@sedlcansky-kraj.cz
tel.: 774 414 225

Vysokochlumečtí 
podpořili tanečníky

Údržba silnic opraví 
komunikace Nevzhlednou náves 

čekají lepší časy

Dokončení ze strany 1



PLOŠNÁ INZERCE 
od 14 Kč vč. DPH/cm2

Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

KADEŘNICKÝ SALON v Sedlčanech 
Chcete mít krásné vlasy a dopřát si zasloužený relax? 

Rádi v klidu posedíte u kávy nebo šálku čaje? 

Tak mě neváhejte kontaktovat na čísle 724 275 472
Najdete mne také na instagramu a Facebooku

NOVĚ  OTEVŘENO

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              168/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      169/23

Koupím vlnitý plech na dřevník. Tel.: 
732 362 169.                170/23

Pronajmu byt 3+1 v Sedlčanech 
Na Severním sídlišti, 12 000 Kč/měs. + ener-
gie. Tel.: 777 084 736.               171/23 

Pronajmu dlouhodobě udržovanou 
zahradu na Cihelném vrchu, 450 m2, cena 
dohodou. Tel.: 736 150 003.                172/23

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Prodám levně dvě půlroční ovečky. 
Tel.: 732 362 169.                                  173/23

Pronajmu garsonku Na Severním síd-
lišti. Tel.: 732 949 804.                         174/23

Prodám domácí vajíčka, králíky, 
kůzlata a jehňata – vše i dovezu. Tel.: 
608 408 009.         175/23

MEDITERRA-Sedlčany, s. r. o.
vyhlašuje výběrové řízení na pozici

VEDOUCÍ ÚDRŽBY – ÚDRŽBÁŘ
Požadavky – předpoklady:

• min. SOU (výuční list)
• praxe na podobné pozici a odborná způsobilost dle vyhlášky  
    ČÚBP a ČBÚ č. 50/1987 Sb. výhodou, nikoliv podmínkou 
• řidičský průkaz skupiny B
• organizační a komunikační dovednosti
• manuální a technická zručnost 
• samostatnost při plnění zadaných úkolů

Náplň práce:

• zadání a realizace drobných oprav budov a zařízení
• vedení a zadávání práce údržbě, evidence požadavků
• drobné údržbářské práce na nemovitostech firmy (topení,  
    voda, elektro, zámečnická údržba)
• evidence revizí elektro a ostatních technických zařízení
• kontroly stavu topení, plynu, elektroinstalací a rozvodů
• komunikace s dodavateli 
• vykonávání operativních úkonů zadaných nadřízeným

Nabídka:

• mobilní telefon
• pružná pracovní doba
• zaměstnanecké benefity (5 týdnů řádné dovolené, 3 dny  
    placeného volna za rok, čtvrtletní odměny, odměna při        
    životním jubileu, příspěvek na stravování, slevy na vybrané  
    rehabilitační služby, benefitní program – Cafeterie, karta    
    Multisport)

Kontakt:

Jaroslava Hašková, tel.: 725 850 589
Životopisy můžete zasílat do 9. srpna na e-mail: 
jaroslava.haskova@mediterra.cz
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PROSENICKÁ LHOTA Zába-
va, recese a soutěživost, to 
vše je blízké pořadatelům 
Lhoteckého pětiboje, který 
je složen z neobvyklých 

disciplín, z nichž některé 
se rok co rok obměňují. 
V sobotu 29. července se 
konal na návsi u hasičárny 
pětadvacátý ročník akce 
a tentokrát se na listině 
přihlášených objevilo dva-
náct dvojic, z toho čtyři 
byly výhradně dívčí.

Živého páva 
nesehnali

Některé z nich měly 
poetické názvy jako Pivní 
balet nebo Hoši od Bob-
ří řeky, další, jako Marná 
snaha spíše rezignující, 
a jiné názvy soutěžících 
párů se publikovat nedají. 
Dva kluci, z nichž jeden 
bydlí v Sestrouni a druhý 
v Břišejově, soutěžili pod 
názvem Chyť páva, a to 
ne náhodou. Pokud právě 
nebyli v akci, měli totiž při 
sobě tohoto okrasného 
ptáka v podobě nafukovací 
hračky. „Chtěli jsme přinést 

živého, ale nikde jsme ho 

nesehnali, nedal se nikde 

chytit,“ smáli se Ondřej 
Herma a Jan Cihlář, kteří 
se na start Lhoteckého pě-
tiboje postavili už potřetí, 
avšak pokaždé s jiným 
kolegou. Jejich nejlepším 
umístěním dosud bylo 
čtvrté místo, ale tentokrát 
společně se svým masko-
tem chtěli urvat vítězství. 

Jenomže o to samé se 
snažila devatenáctiletá Ža-

neta Bláhová ze Sedlčan 
společně se svojí stejně 
mladou kamarádkou Dia-
nou Kratochvílovou z Vo-
tic. „My jsme tady také už 

potřetí, pokaždé jsme sou-

těžily společně a vždycky 

budeme,“ hlásily hrdě dív-
ky a dodaly: „Při naší pre-

miéře jsme tady byly druhé, 

minulý rok čtvrté a letos 

zabojujeme o první místo. 

Sice jsme moc netrénovaly, 

ale teď jsme si každý večer 

dávaly pivo, které se v sou-

těži pije. První disciplínu 

s přendáváním špalků už 

máme za sebou, ale ten ro-

hlík nás dostal.“

Disciplína 
s rohlíkem, 
vzpomínka 
na kamaráda

Jak to s tím rohlíkem 
vlastně bylo, nám vysvět-

lil pořadatel, moderátor 
a starosta Prosenické Lho-
ty v jedné osobě, Petr Čer-
venka, ale ještě předtím 
nám přiblížil, nakolik ovliv-
nil déšť zahájení pětiboje. 
„S nepříznivým počasím 

jsme počítali, myslím si, že 

to bylo při dvacátém roční-

ku, kdy jsme tady měli tako-

vou menší průtrž mračen. 

Je to samozřejmě nepříjem-

né, ale jsme rádi, že i tento-

krát lidé přišli, jenom musel 

být začátek soutěží o více 

než hodinu poposunutý.“ 

První disciplínou Lho-
teckého pětiboje tradičně 
bývá pití piva, a tentokrát 
bylo vylepšené přendá-
váním špalků, po nichž 
se soutěžící museli dostat 

k pivnímu stolu. A vůbec 
to neměli jednoduché. 
Špalky totiž byly jenom tři 
a chodci se nesměli dotk-
nout země. „Pití piva jsme 

také zpestřili o pojídání 

rohlíku jako vzpomínku 

na našeho kamaráda Láďu 

Fílu. Láďa nás opustil před 

měsícem v den svých šede-

sátých narozenin. Vždyc-

ky na Lhoteckém pětiboji 

soutěžil jako Otík z fi lmu 

Vesničko má středisková, 

a já jsem s ním byl ve dvo-

jici. Láďa pokaždé u sebe 

rohlík měl, při soutěži ho 

pojídal, takže jsme toto pe-

čivo zařadili jako vzpomín-

ku na našeho kamaráda,“ 

připomněl Petr Červenka.

Na suchu 
i ve vodě

Zbývající disciplíny se 
konaly nejenom na souši, 
ale také na hladině, případ-
ně i pod hladinou místního 
návesního rybníka u hasi-
čárny. Soutěžící ručkovali 
po nataženém laně přes 
rybník, přičemž balancovali 
na velké nafouknuté duši. 
Při této disciplíně se hodně 
unavili, a to ještě nevěděli, 
že je čeká kořalková štafeta. 
Klouzali po břiše na kluzké 
ploše ke stolu, kde byla nali-
tá kořalka a všichni soutěží-
cí trasu absolvovali dvakrát 
s tím, že se museli desetkrát 
otočit kolem tyče. Pil se fer-

net, ale naštěstí ne drsoň, ale 
jasoň, tedy slabší fernet s ci-
trusem. Čtvrtou disciplínou 
byl závod v neckách a další 
jízda po lávce s kolečkem.

Nechyběl 
doprovodný 
program

Jeden z nich připravil 
pořadatel Vladimír Krej-
čí mladší, který nakonec 
celou soutěž společně se 

svým kamarádem Zbyň-
kem Pudilem vyhrál. Vláďa 
sestrojil zařízení na vodění 
loutek, avšak ve větším 
měřítku, aby mohl na šňů-
ry navléknout zájemce, 
kteří si chtěli vyzkoušet, 
zda lze vypít pivo na pod-
nosu. Ten byl jako součást 
zařízení rovněž napojen 
na šňůry.

Součástí Lhoteckého 
pětiboje je tradičně také 
výstava paličkovaných 
krajek, spojená s ukázkami 
paličkování, předení a tka-
ní. V zasedací místnosti 
obecního úřadu svoje 
práce vystavily krajkářky 
Maruška Čížková, Kateřina 
Bočková, Ivanka Reissigo-
vá, Milena Kočišová, Žane-
ta Sovišová, Jana Sůsová, 
Iveta Šťovíčková, Andrea 
Kučerová a Denisa Boumo-
vá. Ve večerních hodinách 
následovala taneční zába-
va s kapelou Franťák Rock.

David Myslikovjan

Déšť pořadatelům Lhoteckého pětiboje 
jubileum narušil, ale nepřekazil

Už první disciplína, přendávání špalků a chůze po nich, nebyla pro 
soutěžící snadná.

Ani na vodě nebyla nouze o dramatické okamžiky.

Pořadatelé Vladimír Krejčí starší a Petr Červenka počítají, kdo 
tentokrát vyhrál.
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ZADNÍ BOUDY V osadě Zadní 
Boudy se konala v sobotu 
29. července hasičská slav-
nost u příležitosti 110 let 
od založení SDH Martinice. 
Hasiči si pro tuto výjimeč-
nou událost nechali zhotovit 
nové dresy hasičského sbo-

ru, pamětní list a upomínko-
vý hrneček s nápisem SDH 
Martinice 1913–2023. 

Starosta sboru Jiří Vaněk 
představil nejstarší členy 
místního sboru – Jarosla-
va Zrůbka, Pavla Mařince 
a Jiřího Vaňka. Připomenul 
důležité mezníky v historii 
martinického hasičského 
sboru spojené s výstavbu 
hasičského areálu. Dnes 
areál zdobí klubovna, více-
účelová zastřešená tribun-
ka a venkovní zasklený box 
se zrenovovanou historic-
kou koňskou stříkačkou. 
„Martinický sbor se podílí 
na rozvoji okrskového po-
žárního sportu pořádáním 
klubové soutěže v požár-

ním útoku pod názvem 
Martinická osma. Devátý 
ročník se uskuteční v so-
botu 16. září,“ uvedl také 
Vaněk. 

U příležitosti oslavy 110. 
výročí založení hasičského 
sboru v Martinicích uděli-

lo Okresní sdružení hasičů 
Příbram místnímu sboru 
medaili Za příkladnou prá-
ci. Předáním medaile byl 
pověřen starosta jesenic-
kého hasičského okrsku 

Jiří Neužil. Starosta dobro-
šovického SDH Miroslav 
Hájek předal hasičskému 
sboru Pamětní list od brat-
rů z SDH Dobrošovice. 

K pohodové atmosféře 
hasičské slavnosti přispělo 
vystoupení historického 

šermu v podání Pánů ze 
Zvěřince, taneční zábava 
s kapelou Klasik, skákací 
hrad pro děti i kýta na grilu 
podávaná zdarma. 

František Vávra

No, jak kdy. Když projde-
te zahrádkou v teplácích 
a pak z nich musíte obí-
rat „čumbrky“, snažíte se 
všech plevelů okamžitě 
zbavit. 

Dovolte poznámku až 
odbočku: Čumbrky jsme ří-
kali kuličkám lopuchu. Ty 
mají na sobě malé háčky, 
díky nimž mohou cestovat 
coby černí pasažéři daleko 
od mateřské rostliny, a tam 
se pohodlně rozmnožovat. 
Traduje se, že těch háčků 
si všiml švýcarský inže-
nýr Georges de Mestral 
v roce 1948 při procházce 
v Alpách. Když je vymotá-
val ze svých šatů i ze srsti 
svého psa, přepadla ho in-
spirace a posléze vynalezl 
suchý zip…

Vida ho – lopuch, a co 
v historii dokázal! A co te-
prve jeho kořen. Ten má 
účinky pročišťující, anti-
bakteriální, močopudné 
a hojivé. Obsahuje i kyse-
linu kávovou. Však si ho 
někdy přidávám do čekan-
kového „nekafe“, a on mi, 
jak je hrubě mletý, udělá 
vjem zrnkového kafe. Tuh-
le kávovinu si však kupuji 
v obchodě. Až takhle velký 
plevel na zahrádce nemá-
me. Máme však další ne-
méně přítulné byliny.

Například řepík. Když 
vymotávám z oděvu de-
sítky malých pichláčků, 
mám tendenci s vlezlými 
plevely rázně zatočit. Jen-
že pak přijde období, kdy 

bych se mu za to omluvila. 
Vždyť je to poloviční dok-
tor, a těm se nespílá. No 
ano, všimněte si – řepík má 
příjmení „lékařský“. Tedy 
v češtině. A jak nám tento 
rostlinný lékař pomůže? 
„Čajem“ ze svých listů, nati 
i květů. Dá se pít, ale dá se 
jím i kloktat či vyplachovat 
nos. Působí proti různým 
bakteriím – třeba těm, co 
souvisejí s angínou, pro 
úlevu od alergické rýmy, 
u astmatu, při potížích 
s močovými cestami, proti 
zánětům. Tohoto „kolegu“ 
doporučují i opravdoví lid-
ští doktoři, jmenovat mohu 
třeba MUDr. Vlastislava 
Pácu z Příbrami. A dopo-
ručoval ho i můj táta, pe-
diatr Karel Staněk. Vždyť 
i dnešní medicína vlastně 
vyšla od léčení bylinkami. 

Řepík je zajímavý i tím, 
že obsahuje vitamin C, 
křemík (takzvaný minerál 
krásy, který je dobrý např. 
pro nehty a vlasy), ale 
také kvercetin, který nám 
pomáhal v době covidu. 
A ještě jedna zajímavost: 
Řepík, familiárně zvaný ře-
píček, obsahuje i kyselinu 
ursolovou, o níž literatura 
uvádí, že má antioxidační, 
protizánětlivé a protirako-
vinné účinky a že účinkuje 
jako kortizol – dovede ho-
jit, a v obkladu léčit svědě-
ní či revmatickou bolest.

No vida, a člověk nezna-
lý by řekl – obtížný plevel…

Hanka Synková

HRAZÁNKY Víkend v malé 
vesnici na pomezí jižních 
a středních Čech patřil 
tento víkend nejen spor-
tovnímu fotba lovému 
klání ale i akci, která upo-
zorňuje, že prázdniny jsou 
ve své půlce. 

Hrazánecké dunění – 
prázdninové půlení, ten-
tokrát lákalo na rockovou 
zábavu,  kde hlavními 
hvězdami večera byly ka-
pely Suterén a Paradoxy. 
Lidé se zpočátku scházeli 
pomalu, ale okolo desáté 
večerní se sál místního 

kulturního zařízení přece 
jenom zaplnil. V neděli 
pak Hrazánečtí připravili 

na hřišti dětský sportovní 
den pro ty nejmladší. 

Sabina Motrincová

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 1 4 )

Vida ho – lopuch, a co 
v historii dokázal!

Dunění upozornilo 
na přelom prázdnin

Zahájení večera v kulturním domě v Hrazánkách s kapelou Paradoxy

Historická oslava: Martinický 
hasičský sbor slaví 110 let
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Obděnice – parket
4. 8. Letní zábava

hraje Iron Maiden Revival, 

Kaktus Verde a Something 

Bohemian; 20:00

 Solopysky – hřiště
5. 8. Taneční zábava

hraje kapela Ešner band; 

20:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
6. 8. Živel

koncert skupiny Živel; 19:00

 Petrovice – zámecký 
park
11.. 12. 8. Parkfest 2023

9. ročník festivalu, vystoupí 

Thalidomide, Unsolved 

Case, Volant, Mad Rabbits, 

Memento Mori a další; 11. 

8. od 17:00

 Sedlec-Prčice – zámec-
ký park
11. 8. Posvícenská zábava

diskotéka s rádiem Kiss, 

hraje DJ Basslicker, vystou-

pí rapper Paulie Garand

12. 8. Posvícenská de-

chovka

koncert dechové hudby, 

vystoupí Pepa Nauš se svou 

Malou dechovkou; 13:00

12. 8. Posvícenská zábava

rocková zábava s kapelou 

Parkán

13. 8. Posvícenská zábava

k poslechu a tanci zahraje 

kapela Poprask

 Hrabří – vedle hospody
12. 8. Koza fest

hudební festival, zahrají 

Skandální přirození, Until 

Tomorrow, Zlomená 14, 

Kaktus Verde, Údolí dutých 

hlav a další; 15:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
12. 8. Krásnohorské léto

vystoupení žáků ZUŠ Sedl-

čany, folklórního souboru 

Kamýček, skupiny Midi 

a Argema; 16:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Fenomén kotlina

výstava k oslavě výročí 70 

let světoznámého areálu; 

do 17. 9.

 Votice – klášter
Archeologické poklady

výstava archeologických 

nálezů; do 25. 8.

Svět veteránů

výstava autíček ze soukro-

mé sbírky Jiřího Holinské-

ho; do 3. 9.

Krajinná zastavení

výstava olejomaleb Dany 

Živorové; do 31. 8.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – městské muzeum
Výstava ZUŠ Sedlčany

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanské střípky

výstava prací žáků 4. tříd 

sedlčanských základních 

škol; do 31. 8.

Lubomír Pavelčák – Li-

choočko

výstava fotografi í Lubomíra 

Pavelčáka; do 6. 9.

 Kamýk nad Vltavou – 
informační centrum
140 let Sboru dobrovol-

ných hasičů Kamýk nad 

Vltavou

výstava SDH Kamýk nad 

Vltavou; do 1. 9.

 Klučenice – Galerie 
Hospodářský dvůr
Obrazy

prodejní výstava Milana 

Čiháka; do 31. 8.

 DIVADLO

 Osečany – zámek
5., 6., 11. 8. Úča musí pryč!

hořkoostrá komedie o boji 

rodičů s třídní učitelkou; 

20:30

10. 8. Kalifornská mlha

detektivní komedie o umě-

ní; 20:30

13. 8. 4000 dnů

letošní premiéra intimní 

tragikomedie; 20:30

 Votice – rajský dvůr 
kláštera
6. 8. Pohádkové léto: 

O princezně, Luciášovi 

a makových buchtách

pohádkové představení pro 

děti uvádí Divadlo CZI; 18:00

13. 8. Pohádkové léto: 

Princ Bajaja

pohádkové představení pro 

děti uvádí Bílkovo divadlo; 

18:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – budova městského 
úřadu
11. 8. Bacha, pojišťováci

divadelní představení 

ochotníků z Petrovic; 19:00

 KINO

 Votice – dvůr kláštera
2. 8. Letní kino – Tři 

mušketýři: D‘Artagnan

promítání nového dobro-

družného fi lmu; 21:15

9. 8. Letní kino: Přání 

k narozeninám

promítání nové české ro-

mantické komedie; 21:00

16. 8. Za vším hledej 

ženu

promítání nové české 

komedie; 21:00

 Sedlec-Prčice
4. 8. Villa Lucia

slovensko-česká komedie; 

20:00

11. 8. Renfi eld

hororová fantasy komedie; 

20:00

 Vysoký Chlumec – hřiš-
tě u pivovaru
2. 8. Letní kino: Buď 

chlap!

promítání nové české 

komedie; 21:30

 Svatý Jan – hřiště
4. 8. Letní kino: Buď 

chlap!

promítání nové české 

komedie; 21:30

 Sedlčany
11. 8. To ty nosíš smůlu, 

lásko

slovenská dobrodružná 

romantická komedie; 20:00

 Kamýk nad Vltavou – 
zahrada školy
12. 8. Letní kino: Zatmění

česká komedie, thriller; 21:00

 Vysoký Chlumec – 
Sportareál Šťastný
16. 8. Letní kino – Aste-

rix a Obelix: Říše středu

promítání nového rodinné-

ho fi lmu pro malé i velké; 

21:00

 SPORT

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
5. 8. Den sedlecko-prčic-

ké kopané

dorostový zápas TJ Sokol 

Sedlec-Prčice – Mezno, 

muži TJ Sokol Sedlec-Pr-

čice – TJ Sokol Sezimovo 

Ústí; 15:00

11. 8. Posvícenský fotbal

dorostový zápas TJ Sokol 

Sedlec-Prčice – TJ Sokol 

Ratměřice

12. 8. Posvícenský fotbal

TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

Český lev Union Beroun; 

16:00

13. 8. Posvícenský fotbal

utkání ženy FC Sellier & 

Bellot Vlašim – Čechie 

Tuklaty; 10:30

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – Zduchovice, hřiště
5. 8. Fotbalový turnaj 

starých gard

Špek Cup za účasti druž-

stev TJ Zduchovice, TJ 

Sokol Kamýk nad Vltavou 

a TJ Krásná Hora; 13:00

 Svatý Jan
5. 8. Traktoriáda

8. ročník, jízda zručnosti, 

soutěže pro diváky a další; 

13:00

 Sedlčany – kotlina
12. 8. Hobby Auto Ra-

llycross

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
12. 8. Fotbalové utkání

přípravka a stará garda, 

součást Krásnohorského 

léta; 14:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – hvězdárna
4., 5., 11., 12. 8. Pozorova-

cí program

20:00–23:00

 Sedlčany – kotlina
5. 8. Posedlí Dakarem 

Open air

sraz dakarských závodníků 

s fanoušky, ukázka kamio-

nů, aut a motorek, soutěže; 

11:00

 Solopysky – hřiště
5. 8. Oslava 100 let od za-

ložení SDH Solopysky

soutěže s hasičskou téma-

tikou, prezentace hasičské 

techniky a veteránských 

vozidel, taneční zábava; 

12:30

 Votice – kostel sv. Fran-
tiška z Assisi
6. 8. Mše svatá

pouťová mše, po mši prů-

vod se sochou Panny Marie 

k Mariánskému sousoší; 

11:00

 Votice – Komenského 
náměstí
6. 8. Porcinkule

votická pouť, odpoledne 

plné hudby, tance a zába-

vy, hraje Dechová kapela 

Milana Včeláka; 14:00

 Sedlčany – knihovna
7. 8. Sejdeme se u vodníků

program pro rodiny s dětmi 

inspirovaný pohádkami 

o vodnících; 10:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – náměstí
12. 8. Jarmark

součást Krásnohorského 

léta; 8:00–13:00

 Sedlec-Prčice – za hasi-
čárnou SDH Prčice
12., 13. 8. Výstava králí-

ků, holubů a drůbeže

39. ročník posvícenské 

výstavy, bohatá tombola; 

13:00, 13. 8. od 8:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno každý den; 

9:00–19:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno každý den; 

10:00–19:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Chotilsko
Veselý vrch

otevřeno denně mimo 

pondělí; 10:00–18:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.
cz v rubrice Kalendář. 
Umístění akce do rubriky 
je zdarma. Upoutávky 
posílejte včas e-mailem na: 
kalendar@sedlcansky-kraj.cz
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K L Á ŠT E R E C  N A D  O H Ř Í 
V prvním prázdninovém 
měsíci se v Klášterci nad 
Ohří konaly mezinárodní 
houslové kursy Jaroslava 
Svěceného, který je jed-
ním z nejvýznamnějších 
současných českých hou-
slistů. Kursů se společně 
s učitelkou Evou Mayero-
vou ze ZUŠ Sedlčany zú-
častnily dvě její žákyně, 
jedenáctiletá Beata Mácho-
vá a o rok starší Barbora 
Kadeřábková.

„Kursy se konaly v zámku 

Klášterec nad Ohří v rámci 

devatenáctého ročníku fes-

tivalu Klášterecké hudební 

prameny,“ řekla nám Eva 
Mayerová. „Lektor byl Ja-

roslav Svěcený a celkem se 

zúčastnilo devět houslistů 

ve věku od jedenácti do osm-

nácti let. Já jsem tam byla 

jako pasivní pedagogický 

doprovod se svými dvěma 

žákyněmi ze Sedlčanska, 

které byly nejmladšími účast-

nicemi kursu. Zúčastnily se 

i jejich maminky, jimž touto 

cestou skládám hold za to, 

jak své děti podporují na ces-

tě za hudebním vzděláním, 

a že i v dnešní uspěchané 

a náročné době si pro ně 

udělají týden volného času.“ 

Eva Mayerová připo-
mněla, že samotný kurs 

se konal obvykle v dopo-
ledních hodinách šest dní 
v týdnu a každý den měl 
každý houslista s mistrem 
Svěceným samostatnou 
hodinu. Měl tak možnost 
nahlédnou do tajemného 
světa houslisty pod mis-
trovým vedením, což bylo 
samozřejmě zcela jiné, 
než na co byli dosud žáci 
ve svých „zuškách“ zvyk-
lí. Pracovalo se na techni-
ce, na hudebním výrazu 
a na každé hodině byla 
přítomna také klavíristka, 
která zajišťovala vynikající 
klavírní doprovod. 

„Hodiny byly v sále ve-

řejné, takže účastníci kursu 

měli i svoje publikum. Líbi-

lo se mi, jak starší houslis-

té podporovali psychicky 

mladší vystupující. Vznikla 

tam i mnohá přátelství mezi 

účastníky kursů jak aktivní-

mi, tak i rodiči. Každý večer 

měli všichni účastníci volné 

vstupy na festivalové kon-

certy a na všech sedmi kon-

certech se sólově angažoval 

Jaroslav Svěcený. A věru, 

bylo co poslouchat. Zazněly 

různé hudební žánry, napří-

klad barokní hudba nebo 

jazz a předposlední koncert 

v rámci Kláštereckých hu-

debních pramenů měl ná-

zev Mladé pódium. V něm 

zazněly nastudované sklad-

by všech posluchačů kur-

su,“ přidala další postřehy 
Eva Mayerová a dodala, že 

obě mladé sedlčanské hou-
slistky zahrály perfektně, 
s radostí a elánem a také 
bez trémy. Důležitý pro ně 
jistě byl i následný malý 
raut s dortem. 

„Ještě jsme se ani ne-

vrátily do Sedlčan a už 

jsme se začaly těšit na další 

ročník. Já jsem měla dob-

rý pocit z toho, že dělám 

něco prospěšného pro své 

dvě nadané žákyně, a také 

jsem měla radost ze setká-

ní s Jaroslavem Svěceným 

po téměř padesáti letech, 

kdy jsme se jako patnác-

tiletí studenti potkávali 

na hodinách ve třídě naše-

ho společného profesora 

Františka Pospíšila na Praž-

ské konzervatoři,“ doplnila 
Eva Mayerová. Na otázku, 
jestli proto oslovila hous-

listu v souvislosti s účastí 
dvou sedlčanských hou-
slistek na kursu, učitelka 
odpověděla: „A víte, že ne? 

Maminka Beaty Máchové je 

kadeřnice a Jaroslava Svě-

ceného stříhá. Jsou dlouho-

letí kamarádi a řekla mi, že 

by chtěla dát dceru na jeho 

kursy. Já jsem odpověděla, 

že je to báječné a že pojedu 

také, vždyť jsme s Jarosla-

vem spolužáci (úsměv).“

David Myslikovjan

KLUČENICE Poslední červencovou 
sobotu patřil Hospodářský dvůr 
v Klučenicích nejen tradičním 
Klučenickým slavnostem, ale i au-
to-moto veteránům, jež jsou oblí-
beným bodem celodenního pro-
gramu akce. Veteránisté se svými 
stroji v jedenáct hodin odstarto-
vali k přibližně třicetikilometrové 
spanilé projížďce okolní krásnou 
krajinou. 

V jednu hodinu v areálu muzea 
začal hlavní program pro návštěv-
níky a s ním i vydatný déšť. Pořa-
datelé ale mysleli na všechno – byl 
zde postavený velký stan a pří-
stupné byly také rozsáhlé prosto-
ry muzea a galerie. Po umoudření 
počasí došlo na zajímavé ukázky 
řemesel ve dvoře spojené s prode-
jem produktů, ať už to byly košíky, 
sekerky, šperky, šité i pletené vý-

robky, skleněné fi gurky a další. 
Muzeum bylo přístupné po ce-

lou dobu konání slavností. Věděli 

jste například, že klasický trakař 
nese hned několik názvů? Tůčko, 
kolec, luberna, korba… Pod tím 

vším se skrývá tradiční dvoukolo-
vé dřevěné vozítko, které je dnes 
k vidění snad už jen v pohádkách. 
Často v expozici muzea nechybě-
lo překvapivé zvolání: „Jé, to jsme 

měli doma!“ nebo: „Tohle měla 

moje babička, když jsem k ní jako 

malý jezdil na prázdniny!“ U někte-
rých vystavených předmětů ná-
vštěvníci s chutí zkoumali, k čemu 
vlastně slouží. Rozřešení vždy po-
skytla cedulka s popisem. 

Na dvoře hospodářského dvo-
ra nechybělo zázemí pro děti, 
celodenní hudební produkci sku-
piny W-music občas přerušilo 
nastartování nějakého moto ve-
terána, kdy hlavně mužům srdce 
zaplesala. Dvorem se v tu chvíli 
nesla nejen vůně klobás z nabíd-
ky občerstvení, ale i benzínu.

Jana Motrincová

Mezinárodních houslových kursů Jaroslava 
Svěceného se zúčastnily dvě žákyně ZUŠ Sedlčany

Žákyně ZUŠ Sedlčany (s hudebními nástroji zleva) Barbora Kadeřábková a Beata Máchová, mamin-
ka Beaty Veronika Máchová (zleva), učitelka Eva Mayerová, Jaroslav Svěcený, maminka Barbory Iva 
Kadeřábková a klavíristka Lucie Tóth

Slavnosti provoněl benzín i klobásy

Výroba malých skleněných figurek zaujala všechny generace.
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OSEČANY Divadelní spo-
lek mladých hereckých 
i hudebních nadějí, Du-
ctus Deferenc, představil 
ve čtvrtek 27. července 
na zámku v Osečanech je-
dinečné představení plné 
humoru Drým Džurny. 

Představení muselo 
být kvůli deštivému poča-
sí přesunuto do vnitřních 
prostorů zámku. Provizor-
ní divadelní sál však svůj 
účel splnil, úspěšně se za-
plnil židlemi a divadelní 
hra, kde hlavní rekvizity 
představovaly čerstvé ba-
nány, jeden lodní provaz, 
pruhovaná trička a plav-
ky, mohla začít. Déšť 
v průběhu večera ustal, 
a tak mohli po skončení 
kulturního programu di-
váci i účinkující posedět 
v zámeckém parku u stán-
ku s občerstvením. 

Obecenstvo složené 
z místních, přespolních 
i věrných příznivců di-
vadelní skupiny zhlédlo 

komediá ln í  umělecký 
počin, jenž pojednává 
o touze prožít americký 
sen. V průběhu před-
stavení se pět mladých 
hrdinů vydalo na cestu 
lodí z Mělníku do New 
Yorku. Postupně pozná-
vali nejen jeden druhé-
ho, ale zejména sami 
sebe. Cestou si napří-
klad, mimo jiné, vyzkou-
šeli, jak vést kvalitní 
konverzaci v anglickém 
jazyce i přesto, že an-
gličtina není jejich sil-
nou stránkou. Dialogy 
byly doplněny několika 
hudebními vložkami, 
a tak se diváci nejen 
zasmáli, ale i poslechli 
zpěv a hru na hudební 
nástroje. Divadelní hra 
obecenstvu poskytla 
překvapivý konec s hu-
morným vyvrcholením. 

„Představení bylo, dle 

mého názoru, příjemnou, 

živou sondou do procesu 

dospívání. Pojednávalo 

o přátelství, a tak se sta-

lo ideálním představením 

pro letní večer. Snoubil se 

humor, výrazné pohybové 

prvky a autorské písně, 

což mě velice zaujalo. Cel-

kově hru hodnotím velmi 

kladně a opět mě počin 

spolku Ductus Deferenc 

výrazně zaujal,“ hodno-

tí divadelní hru Drým 
Džourny příznivec mla-
dých divadelníků, Tomáš 
Burian.

Barbora Kulandová

Při třináctém petrovickém řezbování 
vzniklo šest krásných soch
PETROVICE Zvuk motoro-
vých pil byl letos poprvé 
slyšet na náměstí v Petrovi-
cích v pátek 28. července. 
Pro místní to byl neklamný 

důkaz toho, že právě od-
startoval třináctý ročník 
zdejšího řezbování. 

První den se řezbáři i je-
jich přátelé sešli v zámec-
kém parku, kde zahrála 

kapela Suterén. Teplý letní 
večer se nesl v pohodo-
vém duchu. Občerstvení 
v podobě mexické quesa-
dilly, míchaných nápojů 

a dobrého piva připravil 
tým z místní hospůdky 
Pod Věží. Ani v sobotu se 
park nezahalil do ticha – 
naopak, řezbáři pracovali 
z plných sil na svých dí-

lech. Neděle pak patřila 
nezbytným úpravám, ale 
i hudbě a vernisáži hoto-
vých dřevěných děl. Tu 
zahájilo hudební předsta-

vení skupiny Acoustrings 
z Příbrami – skupiny tří 
muzikantů, hrajících zná-
mé moderní, klasické a li-
dové písně na housle, cello 
a kytaru. 

Starosta Pavel Kubí-
ček postupně představil 
řezbáře i jejich víkendové 
počiny. Prvním byl řezbář 
Josef Čermák a jeho dílo 
třešeň, kterou vyřezal bě-
hem víkendu, jak jinak 
než z třešňového dřeva. 
Další dřevořezba z rukou 
Michala Štěpánka uděla-
la velkou radost dětem, 
a také ji většina hned 
otestovala.  Klouzačka 
z lipového a jasanového 
dřeva ke sklouznutí přímo 
lákala. Jasanové a dubové 
dřevo použil také řezbář 
Jiří Baloun, jenž vytvořil 
lavičku s divočákem, kte-
rý jako by právě přiběhl 
z nedalekého lesa. Lavič-
ka se stala námětem i pro 
řezbáře Honzu Holuba, 
jemuž byla inspirací dívka 
a víno. Jak poznamenal 
starosta Kubíček: „Je to la-

vička jako stvořená na ran-

de.“ Na lavičku bylo pou-
žito trojí dřevo. Lípa, jasan 
a třešeň. Největší kus dře-

va využil řezbář Václav 
Křížek. Z jasanového dře-
va pod jeho rukama vznikl 
výstavní velký krokodýl. 

Posledním představe-
ným řezbářem se stal Jiří 
Nekola, kterému byla letos 
múzou při vytváření po-
dobizny krásné ženy jeho 
přítelkyně. Na místě i před-
vedl, jak je možné během 
patnácti minut ze dřeva 
mistrně vytvořit hlavu 
muže. Přítomní ho za show 
s pilou odměnili velkým 
potleskem. V minulých le-
tech se do řezbování zapo-
joval i bývalý petrovický 
starosta, nynější senátor 
Petr Štěpánek. Kvůli ča-
sové vytíženosti ale letos 
vynechal. 

Řezbáři převzali z ru-
kou místostarostky Ven-
duly Vrzalové milé dárky 
a po odehrání poslední 
série hudby Acoustrings 
v y d a ře n é  o d p o l e d n e 
skončilo. 

Jana Motrincová

Lavičku, kterou vytvořil řezbář Jan Holub, během vernisáže vyzkoušely přítomné děti.

Hlavními rekvizitami byly banány, provaz a plavky

Účinkující představení: nahoře principál spolku Petr Kult, v dolní řadě zleva Josef Trojan, Petr Matyáš 
Cibulka, Marek Frňka a Jan Staněk
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ZVÍROTICE Ve třetí dekádě 
července se na zdejších 
venkovních kurtech konal 
devětačtyřicátý ročník no-
hejbalového turnaje trojic, 
který nese název Vltavský 
vodník. Na podrobnosti 
jsme se zeptali hlavního 
pořadatele akce nad níz-
kou sítí ve Zvíroticích.

„Čtvrtým rokem jsem 

měl tu čest pořádat nej-

věhlasnější nohejbalový 

turnaj na Sedlčansku s tak 

ohromnou tradicí,“ uvedl 
Jaroslav Hůlka. „Moc si vá-

žím pomoci všech, kdo mi 

s jeho organizací pomáhali 

jak už v samotný den turna-

je, tak i s přípravou hřišť.“ 
Letošního nohejbalového 
klání se zúčastnilo dvanáct 
týmů od ryzích amatérů 
přes hráče okresních či 
krajských soutěží, nebo no-
hejbalisty, kteří těmito sou-
těžemi prošli v minulosti. 
Týmy pořadatelé rozdělili 
do dvou skupin, které určil 
los, a z každé skupiny po-
stoupily čtyři týmy do zá-
věrečného vyřazovacího 
pavouka. „Turnaj měl velice 

slušnou kvalitu, která se od-

rážela ve velice pohledných 

zápasech, a to už v základ-

ních skupinách,“ připomněl 
Jaroslav Hůlka a dodal: 
„Viděli jsme krásné indivi-

duální výkony, stejně tak 

jako bylo znát srdíčko, které 

do toho hráči dávali, a to 

všechno v duchu fair play. 

Musím určitě vyzdvihnout 

hru nejmladších účastníků, 

která každým rokem stoupá 

na kvalitě. Věřím, že snad 

nadále všechny tyto děti bu-

dou udržovat nohejbalovou 

tradici ve Zvíroticích a bu-

dou se tomuto sportu věno-

vat i v budoucnu.“

Turnaj doprovázelo pří-
znivé počasí, které vyšlo 
skutečně na jedničku. Akce 
se nesla v duchu výborné 
nálady všech zúčastně-
ných, a to nejenom nohej-
balistů, ale také fanoušků, 

kteří přišli podpořit „svo-
je“ hráče. A fandících bylo 
opravdu dost. „Nepřestává 

mě udivovat, jak skvělí lidé 

se kolem nohejbalu pohybu-

jí, protože se za ty čtyři roky 

nepřihodilo, aby se mezi 

námi stal nějaký konfl ikt jak 

na hřišti, tak mimo něj.“ 

Slova Jaroslava Hůlky 

lze jenom potvrdit. Vždyť 
mezi sportovci je známo, 
že kolem nohejbalu se ob-
vykle pohybují semknuté, 
nadšené a dobře spolu-
pracující party lidí. Zvíro-
tický turnaj skončil kolem 

šestnácté hodiny a potom 
se ještě tradičně posedělo 
u pivka. A právě tady se 
turnaj probíral ze všech 
stran, pohodová nálada 
zkrátka pokračovala i na-
dále.

Pořadí týmů: Vyhrála 
trojice z Prahy, ale všech-
ny tři další týmy byly již 

domácí. 1. Žluté lázně In-
diána (Gubči, Beneš, Ne-
jedlý), 2. Fišeři (Baloun 
Richard a Richard, Jind-
řich Petrů), 3. Kucí (David 
Kyrián, Radek Nápravník, 
Míra Spilka), 4. Dolní Zvíro-
tice (Klan Holanů – Matěj, 
Michal a Jirka). Nejlepším 
hráčem turnaje se stal Ri-
chard Baloun mladší, cenu 
fair play získal Jindřich Pet-
rů (oba tým Fišeři).

„Příští rok nás čeká ju-

bilejní padesátý ročník tur-

naje, hrát se bude v sobotu 

13. července. Plánujeme 

jubileum pojmout slavnost-

ně, protože taková tradice 

si to určitě zaslouží. Vše je 

zatím v jednání, ale chtě-

li bychom, aby byl turnaj 

i s muzikou, kterou obstará 

DJ, vydána bude publikace 

o historii akce, k nahléd-

nutí budou na notebooku 

historické fotografi e, a po-

kud se to povede, chtěli 

bychom uspořádat exhibič-

ní nohejbalový zápas zná-

mých osobností českého 

sportu a kultury proti míst-

ním veteránům,“ uzavřel 
Jaroslav Hůlka.

David Myslikovjan

SEDLČANY O tom, že vět-
šina organizátorů amatér-
ských sportovních klání 
je nanejvýš obětavá, ne-
musí nikdo pochybovat. 
Ale aby před jedním z tur-
najů objížděl pořadatel 
vytipované hráče, to urči-
tě běžné není.

Minulý týden projevil 
velkou obětavost aktivní 
stolní tenista Pavel Po-
slední ze Sedlčan, který 
v sobotu 12. srpna spo-
lečně s bývalým hráčem 
Fr a n t i š ke m  U r n e r e m 
bude v sokolovně pořá-
dat turnaj ve stolním te-

nisu pro neregistrované 
hráče ve věku nad pa-
desát let. „Oproti loňsku, 

kdy se konal zkušební roč-

ník, bychom rádi startovní 

pole rozšířili, a proto jsme 

se snažili oslovit nové 

hráče,“ připomněl Pavel 
Poslední. „Několik z nich 

jsem i navštívil a nabídl 

jim účast v našem turna-

ji, ačkoliv třeba ani v re-

gionu trvale nežijí a mají 

tady jenom chalupu. Prá-

vě teď jsem se vrátil z Ra-

díče. Je možné, že turnaj 

bude mít v sokolovně 

první oficiální a zároveň 

poslední ročník, protože 

nevíme, jestli sokolovna 

nebude uzavřena.“

Turnaj ve stolním teni-
su bude 12. srpna zahájen 
v devět hodin a pořadate-
lé by byli rádi, pokud by 
zájemci u nich potvrdili 
svoji účast alespoň tři dny 
dopředu.

David Myslikovjan

FK Slavoj Český 
Krumlov – TJ 
Tatran Sedlčany 
2:3 (0:2) 
NOVOSEDLY Po fyzicky 
náročné dvoutýdenní pří-
pravě v Kosově Hoře se 
Tatran zúčastnil několika-
denního soustředění v No-
vosedlech, kde v pátek 28. 
července sehrál i příprav-
né utkání s účastníkem di-
vize, Českým Krumlovem. 
První poločas vyhrál Tat-
ran o dvě branky. Ve dru-
hém dějství sice dvakrát 
inkasoval, ale nakonec se 
stejně radoval z výhry 2:3. 

A co říká k výkonu do-
mácího týmu trenér Krum-
lova Zdeněk Šváb mladší? 
„V kombinované sestavě 

plné mladíků ročníku 2005, 

hráčů béčka a hráčů na hra-

ně sestavy jsme vůbec nebyli 

horším týmem a Sedlčany 

hodně potrápili. První polo-

čas byli hosté lepším týmem 

a zaslouženě ho o dvě bran-

ky vyhráli. Ve druhé půli 

jsme se osmělovali a začali 

hrát útočnější fotbal. Ško-

da našich neproměněných 

gólovek, fotbal se ale hraje 

na branky a těch dal soupeř 

víc, proto vyhrál. Máme dob-

rý pocit z mladých hráčů 

a z jejich vývoje, který jde 

dobrým směrem. Většina 

hráčů, která dnes hrála, 

bude letos hrát I. B třídu a je 

to budoucnost Slavoje. Hráči 

z kádru prvního týmu, kte-

ří většinou nenastupovali 

v základu, nám dnes zase 

zamotali hlavu – v utkání 

byli lídry.“     David Štverák

Vltavský vodník je nejstarším 
nohejbalovým turnajem v regionu

Většina účastníků devětačtyřicátého ročníku nohejbalového turnaje ve Zvíroticích

Pořadatel cestoval 
po regionu a zval 
stolní tenisty na turnaj

Tatran těsně porazil 
divizní Krumlov
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Se zájmem sleduji střety 
příznivců a odpůrců pla-
tebních karet či hotovosti. 
Dle řady článků na inter-
netu začalo přibývat re-
staurací a obchodů, kde 
jste dříve mohli zaplatit 
kartou a nyní berou jen 
hotovost. Zaznívají hlasy, 
aby stát zařídil, že karty 
se akceptovat musí. Dal-
ší skupina diskutujících 
útočí na banky, že jsou 
hamižné a placením kar-
tou podporujeme kapita-
lismus. 

Co tedy podporujeme 
placením hotovostí raději 
nechci domýšlet. Dokon-
ce jsem zachytil názor, 

že kdo kartou zaplatí ro-
hlík, projevuje neúctu 
obchodníkovi. Pak lze za-
znamenat uštěpačné po-
známky podporovatelů 
současné opozice, že se 
zrušením EET se živnost-
níci jen začínají přesou-
vat zpět do šedé zóny, 
kde budou unikat daňové 
povinnosti. V neposlední 
řadě se diskuse účast-
ní i lidé, kteří domýšlejí 
věci dál, jako ekonom 
Pikora, jenž upozorňuje 
na nové možnosti státu 
zasahovat lidem do živo-
ta, pokud všichni přejde-
me na čistě elektronické 
platby. Například nápad 

zakázat lidem koupit le-
tenku častěji, než jednou 
za několik let ve jménu 
boje s naší atmosférou 
musí vyvolat mrazivé 
pocity v každém, kdo si 
váží osobní svobody.

Já tedy hotovost po-
užívám výjimečně, jen 
z donucení. Rohlík si 
kartou koupím bez výči-
tek. Pokud někde zruší 
bezhotovostní platby, pře-
stanu tam utrácet, rov-
něž bez výčitek. I mezi 
bankami existuje konku-
rence a různé podmínky 
pro terminály, je potřeba 
tomu věnovat trochu času 
a úsilí. Co se týká EET, 

mám pro opozičníky po-
chopení, něco na tom je. 
Na druhou stranu, když 
vidím, jak mizerně stát 
hospodaří, přestávám mít 
morální problém s tím, že 
k párku v rohlíku nedo-
stanu účtenku.

A co se týká nesvobod-
ného světa, který se nám 
snaží vnutit různí věroz-
věsti dobra… Pokud bude-
me žít pod diktátem ideo-
logie, ať už zelené nebo 
jakékoliv jiné, začne být 
jedno, jak platíme. Sou-
druzi v nových kabátech 
rozhodnou za nás, co je 
správné a co ne.

Bohumil Vohanka

Až na školníka, řemeslníky, 
uklízečky a učitele, kteří při-
pravují nový školní rok, je 
o prázdninách škola prázd-
ná. Odsud asi slovo prázd-
niny. To, že se ve škole dva 
měsíce nevyučuje, znamená 
pro žáky, studenty a učně 
příležitost pro bohatý, pest-
rý program, kdy se mohou 
naučit něčemu dalšímu, za-
jímavému, či praktickému 
pro budoucnost – na růz-
ných brigádách, zájmových 
táborech, výletech, ale i po-
bytech na venkově u babič-
ky, tety…

Snad nejčastější a nej-
krásnější dovednost zís-
kaná o prázdninách v pří-
rodě, je plavání. Škola 
většinou organizuje pla-
vecké kurzy, ale bazén 
s velkým počtem svědků 
není pro každého ideální. 
V našem dětství se cho-
dilo na koupaliště u Kot-
liny, k rybníkům Vrbsko 
a Musík nebo i do lomu 
„Důrovna“. Nevím, že by 
tehdy byly nějaké kontroly 
kvality vody a také nevím 
o žádných potížích z vody. 
Nikde nebyly zákazy. Tak-
že jsme i na chmelové 
brigádě po práci mnozí 
hledali nějaký ten bahňák. 
O nějakém pobytu u moře 
se tehdy ani nesnilo.

Vladimír Roškot

Kdo nám přináší kulturní 
zážitek v nějaké podobě 
umění, je jejím nositelem. 
Zejména herec. Často má 
obtížný úkol, aby se vžil 
do charakteru postavy, 
a přirozeně ji zahrál. Divá-
ci si dobrých herců váží 
a nejednou se díky jejich 
výkonům zamyslí sami 
nad sebou. Při množství 
filmů, seriálů, dramat, 
které se v současnosti 
produkují, ovšem není 
divu, že na poctivé herec-

tví leckdy není prostor. 
Herec má také svůj 

osobní rodinný a společen-
ský život a pochopitelně 
se někam zařadí. Nemá to 
jednoduché. Každý jej zná, 
takže v dnešní rozdělené 
společnosti váhá, zda dát 
upřímně najevo své spole-
čenské a politické názory 
nebo zůstat, pokud možno, 
neviditelný. K téhle úvaze 
mě vyprovokovali herci, 
kteří jsou v mých očích 
poněkud záhadní. Někteří 

nejsou inteligentními dis-
kutéry, až mě napadá, jestli 
i v těchto projevech nehra-
jí za peníze nějakou roli… 
Ale zase, že by se herec 
nechal koupit, aby ze sebe 
dělal primitiva projevem 
zlostným, nenávistným, 
nekultivovaným, jako by 
byl pod vlivem alkoholu? 

V tomto duchu nyní 
vyniká Ivan Vyskočil se 
svými zlostnými projevy 
proti vládě a Ukrajině. Ří-
kám tomu diskvalifikace 

sebe sama. Mluví nahlas, 
tváří se nasupeně, nadá-
vá, mele. Myšlenku, ani 
názor ale nemá. Pokud to 
je herecký výkon podle 
scénáře, měl by to při-
znat. A až se jednou bude 
natáčet kousek historie té 
současné studené občan-
ské války, mohl by dostat 
roli a být váženým nosite-
lem naší kultury. A ne jak 
to vypadá teď – trapným 
hulvátem.

Vladimír Roškot

S L O U P E K

Poločas 
prázdnin

K O M E N T Á Ř

Karty versus hotovost

P O Z N Á M K A

Nositelé kultury

Nejvyšší fotbalová soutěž 
má za sebou už dvě kola, 
která se obešla bez větších 
překvapení. Ale jeden pře-
kvapivý, skoro by se dalo 
říci těžko uvěřitelný mo-
ment by se však na startu 
první fotbalové ligy přece 
jenom našel. 

Fotbaloví příznivci mají 
v paměti nejednu situaci, 
dokumentující nevraživost 

některých skalních fandů 
k těm, co svými hlasivkami 
bojují za jiný klub, přičemž 
zdaleka nemusí jít výhradně 
o sparťany a slávisty. A tak 
jsem skoro nemohl věřit 
svým očím, když jsem si 
přečetl, že v úvodním kole 
první ligy po skončení mače 
v Pardubicích, kde hostova-
li fotbalisté pražských Bo-
hemians, došlo k události 

v našich krajinách nevída-
né. Hostující tým po zápase 
uklidil po sobě šatnu málem 
ještě vzorněji než uklízecí 
četa, a ještě nechal domá-
cím vzkaz, že se jim líbí je-
jich nový stadion, a že až 
bude rekonstruován i jejich 
Ďolíček, že se tam na „Par-
dubáky“ budou těšit. Není 
divu, že ze strany pardubic-
kého týmu toto vše nezůsta-

lo bez odezvy. A jak jinak 
než příznivé. Díky tomu, že 
jsem si tyto řádky přečetl, 
dozvěděl jsem se, že se do-
konce podporují fandové 
obou fotbalových táborů, 
a dokonce když nedávno 
Pardubice hrály baráž o se-
trvání v nejvyšší fotbalové 
soutěži, přijeli je podpořit 
i příznivci Bohemians. Sko-
ro se nechce věřit tomu, že 

kůň s klokanem mohou být 
takoví kamarádi. 

Na vysvětlenou pro ty, co 
fotbal nesledují. Hráči Bohe-
mians jsou klokani proto, 
že na zájezdu do Austrálie 
ve dvacátých letech minulé-
ho století dostali jako dárek 
klokana, od té doby je jejich 
symbolem, a Pardubice mají 
koně ve svém znaku.

David Myslikovjan

G L O S A

Když má kůň rád klokana
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